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Geachte	  leden	  van	  de	  commissieraad	  CSSV	  en	  andere	  aanwezigen,	  
	  
Mijn	  naam	  is	  Tim	  Gaal.	  Ik	  ben	  directeur	  van	  Poppodium	  Grenswerk	  in	  Venlo.	  Grenswerk	  is	  
geopend	  in	  oktober	  2014	  en	  is	  de	  opvolger	  van	  Poppodium	  Perron	  55.	  Ik	  was	  zeer	  nauw	  
betrokken	  bij	  de	  planvorming,	  ontwerpfase	  en	  realisatie	  van	  dit	  nieuwe	  podium.	  
	  
Net	  als	  meerdere	  partijen	  uit	  de	  provinciale	  en	  landelijke	  popsector	  hebben	  wij	  een	  advies	  
uitgebracht	  aan	  uw	  college	  inzake	  het	  voornemen	  om	  Poppodium	  Volt	  te	  integreren	  in	  het	  
gemeentelijk	  cultuurbedrijf	  De	  Domijnen.	  Naar	  onze	  weloverwogen	  mening	  is	  dit	  een	  fout	  
en	  adviseren	  wij	  het	  poppodium	  te	  laten	  verzelfstandigen.	  Het	  betreurt	  mij	  ten	  zeerste	  te	  
vernemen	  dat	  uw	  college	  de	  vele	  adviezen	  enkel	  als	  steunbetuigingen	  aan	  Volt	  beschouwt	  
en	  het	  college	  laat	  weten	  er	  in	  de	  besluitvorming	  geen	  aandacht	  aan	  te	  hebben	  geschonken.	  
Men	  had	  er	  goed	  aan	  gedaan	  de	  informatie	  in	  de	  adviesbrieven	  tot	  zich	  te	  nemen,	  er	  staan	  
zinnige	  feiten,	  voorbeelden	  en	  motivaties	  in	  te	  lezen.	  	  
	  
Zoals	  ik	  begrepen	  heb,	  gaat	  het	  voornemen	  tot	  integratie	  tevens	  in	  tegen	  het	  advies	  van	  het	  
door	  het	  college	  ingehuurde	  onderzoeksbureau	  LAgroup:	  een	  bureau	  dat	  landelijk	  een	  zeer	  
gewaardeerde	  autoriteit	  is	  op	  het	  gebied	  van	  onderzoeken	  in	  de	  cultuursector.	  LAgroup	  
adviseert	  om	  Poppodium	  Volt	  te	  verzelfstandigen	  om	  zodoende	  de	  kaders	  te	  scheppen	  voor	  
een	  gezond	  en	  levensvatbaar	  professioneel	  poppodium	  in	  de	  gemeente	  Sittard-‐Geleen.	  
Beroepskrachten,	  vrijwilligers,	  een	  burgerinitiatief	  en	  diverse	  raadsleden	  scharen	  zich	  achter	  
dit	  advies	  of	  willen	  op	  zijn	  minst	  steekhoudende	  en	  duidelijke	  argumenten	  horen	  waarom	  
uw	  college	  dit	  advies	  negeert.	  	  
	  
Hoe	  dan	  ook,	  terug	  naar	  de	  casus	  Volt.	  En	  de	  casus	  Grenswerk.	  U	  dient	  namelijk	  te	  weten	  
dat	  beide	  podia	  veel	  overeenkomsten	  vertonen:	  beide	  zijn	  nieuwbouw	  podia	  uit	  2014	  en	  
daarmee	  opvolger	  van	  kleine	  worstelende	  podia	  met	  een	  slecht	  imago,	  beide	  zijn	  gelegen	  in	  
een	  verzorgingsgebied	  van	  circa	  100.000	  inwoners	  met	  een	  redelijk	  overeenkomstige	  
demografie,	  beide	  zijn	  gelegen	  in	  grenssteden.	  Beide	  podia	  hebben	  een	  zaalcapaciteit	  van	  
circa	  600	  personen,	  beide	  worden	  gerund	  door	  een	  klein	  professioneel	  team	  aangevuld	  met	  
een	  legioen	  bevlogen	  vrijwilligers.	  Beide	  zijn	  Limburgse	  podia	  met	  overwegend	  lokaal	  
publiek.	  De	  basis	  van	  ons	  ondernemingsplan	  werd	  gemaakt	  door	  Dhr.	  Peter	  Koppen	  van	  
LAgroup,	  de	  steller	  van	  het	  recente	  rapport	  inzake	  poppodium	  Volt.	  	  	  
	  
Grenswerk	  maakte	  in	  het	  eerste	  volledige	  jaar,	  2015,	  een	  enorme	  schaalsprong	  van	  10.000	  
bezoekers	  per	  jaar	  –	  voorheen	  bij	  Perron	  55	  -‐	  naar	  39.000	  bezoekers	  per	  jaar.	  Dit	  jaar	  is	  onze	  
verwachting	  ruim	  44.000	  bezoekers.	  Het	  aandeel	  gemeentelijke	  exploitatie	  subsidie	  daalde	  
van	  maar	  liefst	  60%	  (voorheen	  bij	  Perron	  55)	  naar	  een	  landelijk	  gemiddelde	  van	  33%.	  
Grenswerk	  overtrof	  hiermee	  alle	  verwachtingen	  en	  maakte	  binnen	  een	  jaar	  tijd	  de	  beoogde	  
schaalsprong.	  
	  



Helaas	  laten	  de	  cijfers	  van	  Volt	  iets	  anders	  zien	  en	  is	  daar	  de	  benodigde	  en	  beoogde	  
schaalsprong	  versus	  het	  oude	  poppodium	  Fenix	  uitgebleven.	  Volt	  noteerde	  in	  2015	  en	  2016	  
circa	  20.000	  bezoekers	  per	  jaar.	  Het	  aandeel	  gemeentelijke	  exploitatie	  subsidie	  bedroeg	  de	  
afgelopen	  jaren	  gemiddeld	  58%.	  Het	  nieuwe	  Volt	  lijkt	  in	  de	  exploitatie	  daarmee	  op	  het	  oude	  
Perron	  55	  in	  Venlo,	  hoewel	  een	  hoop	  randvoorwaarden	  en	  kenmerken	  toch	  hetzelfde	  zijn	  
dan	  die	  van	  Grenswerk.	  	  
	  
Er	  is	  echter	  één	  belangrijke	  randvoorwaarde	  waarin	  we	  duidelijk	  verschillen:	  waar	  het	  
Venlose	  poppodium	  sinds	  2009	  door	  een	  onafhankelijke	  Stichting	  bestuurt	  wordt,	  valt	  Volt	  
nog	  steeds	  onder	  het	  bestuur	  van	  een	  welzijnsstichting,	  de	  PIW	  groep.	  Tot	  medio	  2009	  viel	  
Perron	  55	  onder	  het	  bestuur	  van	  welzijnsstichting	  Wel.kom.	  Een	  constructie	  die	  in	  het	  
verleden	  zeker	  niet	  vreemd	  was,	  aangezien	  veel	  Nederlandse	  poppodia	  hun	  oorsprong	  in	  het	  
jongeren	  –en	  welzijnswerk	  hebben.	  Bijna	  alle	  landelijke	  podia	  werden	  de	  afgelopen	  20	  jaar	  
echter	  ontvlecht	  uit	  de	  welzijnsstichtingen.	  Kort	  gezegd:	  met	  als	  doel	  er	  zelfstandig	  
opererende	  en	  ondernemende	  organisaties	  van	  te	  maken	  die	  maximaal	  kunnen	  anticiperen	  
in	  de	  zeer	  dynamische	  popwereld.	  Het	  Venlose	  podium	  heeft	  dankbaar	  van	  deze	  
noodzakelijke	  bewegingsruimte	  gebruik	  kunnen	  maken	  en	  heeft,	  vanaf	  het	  moment	  dat	  met	  
de	  nieuwbouw	  essentiële	  ‘hardware’	  randvoorwaarden	  ingevuld	  waren,	  haar	  schaalsprong	  
per	  direct	  kunnen	  maken.	  Poppodium	  Volt	  heeft	  deze	  kans	  helaas	  nooit	  gehad.	  	  	  	  
	  
De	  keus	  ligt	  nu	  voor	  om	  na	  ontvlechting	  uit	  de	  PIW	  groep	  Poppodium	  Volt	  onder	  te	  brengen	  
bij	  het	  gemeentelijke	  cultuurbedrijf.	  Grenswerk	  is	  van	  mening	  dat	  dit	  een	  verkeerde	  keuze	  is.	  
We	  beroepen	  ons	  hierbij	  op	  onze	  eigen	  en	  recente	  ervaringen.	  Wij	  hebben	  ervaren	  dat	  juist	  
het	  hebben	  van	  eigen	  verantwoordelijkheid	  leidt	  tot	  de	  vorming	  van	  een	  hoge	  mate	  van	  
ondernemerschap.	  En	  dit	  heeft	  er	  weer	  toe	  geleid	  dat	  wij	  als	  organisatie	  binnen	  korte	  tijd	  
enorme	  stappen	  hebben	  kunnen	  maken.	  Tevens,	  in	  partnerschap	  met	  onze	  belangrijkste	  
subsidiënt,	  de	  gemeente	  Venlo,	  is	  er	  sinds	  onze	  verzelfstandiging	  sprake	  van	  een	  zeer	  
transparante	  manier	  van	  communicatie	  en	  samenwerking.	  Wij	  geloven	  niet	  dat	  een	  
dynamisch	  en	  ambitieus	  poppodium	  kan	  gedijen	  onder	  de	  vlag	  van	  een	  gemeentelijk	  
cultuurbedrijf.	  Zeker	  niet	  als	  de	  organisatie	  van	  het	  poppodium	  intern	  afgeschaald	  wordt	  en	  
belangrijke	  functies	  versnipperd	  worden.	  De	  interne	  samenhang,	  bewegingsvrijheid,	  
slagkracht	  en	  ondernemerschap	  van	  het	  poppodium	  zal	  hierdoor	  zwaar	  beperkt	  worden.	  Ik	  
beroep	  mij	  hierbij	  op	  de	  plannen	  zoals	  deze	  te	  lezen	  zijn	  in	  een	  eerste	  exploitatie	  notitie	  van	  
de	  Domijnen.	  	  
	  
Tot	  besluit	  van	  mijn	  betoog:	  ik	  doe	  een	  beroep	  op	  uw	  vertrouwen.	  Vertrouwen	  in	  de	  
uitkomst	  van	  een	  rapport,	  opgesteld	  door	  een	  bureau	  dat	  een	  autoriteit	  is	  in	  de	  branche	  en	  
waar	  uw	  college	  zelf	  opdracht	  toe	  gegeven	  heeft.	  Vertrouwen	  in	  mensen	  met	  jarenlange	  
ervaring	  in	  de	  popsector.	  Vertrouwen	  in	  de	  feiten	  en	  de	  vele	  goede	  en	  slechte	  voorbeelden	  
die	  voorliggen.	  	  
	  
Veel	  wijsheid	  gewenst.	  	  
	  
Tim	  Gaal	  
Directeur	  Poppodium	  Grenswerk.	  	  
	  
	  


